

COVID တၢ်မၤဆူၣ်ထီၣ်တၢ်မၤလိမၤဒီးအတၢ်ဆိၣ်ထွဲ အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ

တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢမိၢ်ပၢ်ဒီးပုၤကွၢ်ထွဲကဟ့ၢ်ကယၢ်တၢ်တဖၣ်အဂီၢ်

ဘၣ်ထွဲဒီး COVID တၢ်မၤဆူၣ်ထီၣ်တၢ်မၤလိမၤဒီးအတၢ်ဆိၣ်ထွဲ အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ

COVID တၢ်မၤဆူၣ်ထီၣ်တၢ်မၤလိမၤဒီးအတၢ်ဆိၣ်ထွဲအတၢ်ရဲၣ် တၢ်ကျဲၤ (COVID Intensive Learning Support Program (CILSP)) ဟ့ၣ်ဝဲဒၣ်ကရူၢ်ဆံးဆံးအတၢ်သိၣ်လိလၢကိၣ်ဖိ တဖၣ်လၢအလိၣ်ဘၣ်တၢ်အံၤအအါကတၢ်လၢအအိၣ်လီၤ NSW တီၤဖျၢၣ်, တီၤထီဒီးကိၣ်လီၤဆီတဖၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအံၤတၢ်ထဲးဂံၢ်ထဲးဘါမၤသကိးတၢ်လၢ NSW တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့အဝဲကျိၤ, ခဲးသလံးအကိၣ်တဖၣ် NSW ဒီးကိၣ်သဘူတဖၣ်အကရၢ NSW အဘၢၣ်စၢၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတခါအံၤတၢ်မၤအိၣ်ထီၣ်အီၤလၢ တၢ်ကမၤစၢၤကိၣ်ဖိလၢအတၢ်မၤလိမၤ ဒီးအံၤဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးဝဲဒၣ်ဒီး တၢ်မၤလိမၤဒီး တၢ်လၢဟံၣ်လၢတၢ်ဆၢကတီၢ်အယံၢ်အထၢ တခါမ့ၢ်လၢ COVID-19 တၢ်ဆါသတြိၣ် အပိတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအံၤတၢ်ပညိၣ်လီၤအီၤလၢ တၢ်သ့ဖးသ့ကွဲးဒီးတၢ်ဂံၢ်တၢ်ဒွဲးန့ၣ်လီၤ.

ကိၣ်တဖျၢၣ်စ့ၣ်စ့ၣ်မၤအိၣ်ထီၣ်အနီၢ်တဂၤစ့ၣ်စ့ၣ်အတၢ် ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလၢအဒီးသန့ထီၣ်လၢအဝဲသ့ၣ်အကိၣ်ဖိအတၢ်လိၣ်ဘၣ်တဖၣ်အဖီခိၣ်ဒီးရဲၣ်ကျဲၤပၤဆုၢ်တၢ် ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလၢတၢ်ကဒီးလဲသရၣ်သမၤလၢအန့ၢ်ဘၣ် တၢ်သိၣ်လိလီၤဆီတဖၣ်ဒီးအဝဲသ့ၣ်အပူၤသိၣ်လိန့ၣ် ယုၤတၢ်တဖၣ်လၢ အဒိမ့ၢ်ပုၤဒ်သီးဖျၢၣ်စိမိၤအပူၤသိၣ်လိ တၢ်တဖၣ်ဒီးကတီၢ်ဆီကိၣ်သရၣ်သရၣ်မ့ၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ကရူၢ်ဆံးတၢ်မၤလိတဖၣ်အံၤတၢ်ကမၤအီၤတချုးမ့ၢ်တဖၣ်မ့ၢ်ပုၤအလီၢ်ခဲမ့ၢ်တဖၣ်မ့ၢ်အန့ၢ်ရဲၣ်အကတီၢ် န့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအံၤအမၤတၢ်ဒ်လဲၣ်

ဒီဖျိ COVID တၢ်မၤဆူၣ်ထီၣ်တၢ်မၤလိမၤဒီးအတၢ်ဆိၣ်ထွဲ အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ, ကိၣ်တဖၣ်တၢ်ဟ့ၣ်အီၤဒီး ကျိၣ်စ့တၢ်မၤစၢၤလၢတၢ်ကဒီးလဲအါပုၤသိၣ်လိန့ၣ်ယုၤတၢ် တဖၣ်လၢအကဟ့ၣ်လီၤကရူၢ်ဆံးတၢ်သိၣ်လိဆူ ကိၣ်ဖိတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဃုာ်ဒီးကိၣ်အခိၣ်ဒီးတၢ်သူတၢ်သမံ သမိးအကျိၤအကွၢ်တဘျုးမံၤ, တီၤဒီးသရၣ်သရၣ်မ့ၢ် တဖၣ်ကဆၢတံၢ်လီၤဝဲဒၣ်ဖိသ့ၣ်ဖဲလဲၣ်တဂၤကမၤန့ၢ်ဘၣ်တၢ်ဘျုးတၢ်ဖျိၣ်လၢကရူၢ်ဆံးတၢ်သိၣ်လိတခါအံၤ လဲၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဖိသ့ၣ်တဂၤစ့ၣ်စ့ၣ်အတၢ်ဟံၣ်ဃုာ်ဟံၣ်ဂီၢ်လၢတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ အပူၤန့ၣ်တၢ်ကတဲသကိးအီၤဃုာ်ဒီးအဝဲသ့ၣ်အမိၢ်အပၢ်မ့ၢ်တမ့ၢ် ပုၤကွၢ်ထွဲကဟ့ၢ်ကယၢ်အီၤတဖၣ်ဒီးတၢ်သိၣ်လိအတၢ်ရဲၣ်တၢ် ကျဲၤအံၤတၢ်ကမၤကထီၣ်အီၤန့ၣ်လီၤ. ဖိသ့ၣ်အတၢ်ကုၢ်ထီၣ်ပသီထီၣ်အံၤတၢ်ကသမံသမိးအီၤခဲအံၤခဲဒီးတၢ်ကပၤဃာ်တၢ်ဆဲးကျိးဒီးမိၢ်ပၢ်ဒီးပုၤကွၢ် ထွဲကဟ့ၢ်ကယၢ်တၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအက့ၢ်အဂီၢ်အခိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်

- ကိၣ်ဖိလၢ NSW ပဒိၣ်အကိၣ်ကိးဖျၢၣ်ဒဲးန့ၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ ဆိၣ်ထွဲတ့ၢ်လံအီၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲ ၂၀၂၁န့ၣ်အပူၤ ကိၣ်ဖိခဲလၢခဲဆ့ ၂၆၅,၀၀၀ ဂၤဘၣ်တၢ်ဆိၣ်ထွဲအီၤန့ၣ်လီၤ.
- ကရူၢ်ဆံးတၢ်သိၣ်လိန့ၣ်ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်အီၤဖျိပုၤသိၣ်လိ န့ၣ်ယုၤတၢ်လၢတၢ်ထၢန့ၣ်အါထီၣ်အီၤ-ဟံၣ်ဃုာ်သရၣ်သရၣ်မ့ၢ် လၢအမၤတၢ်တစီၢ်တလီၢ်မ့ၢ်တမ့ၢ်အယံၢ်အထၢတဖၣ်ဒီးကိၣ်ဖိအ သရၣ်သရၣ်မ့ၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. သရၣ်သရၣ်မ့ၢ်လၢတၢ်ထၢန့ၣ် လီၤအါထီၣ်အီၤတဖၣ်မၤသကိးတၢ်ဘျုးဘျုးဃုာ်ဒီးတီၤဒီးသ ရၣ်သရၣ်မ့ၢ်တဖၣ်လၢတၢ်ကမၤလီၤတၢ်တၢ်သိၣ်လိအံၤတၢ် ပညိၣ်လီၤအီၤဆူကိၣ်ဖိတဖၣ်လၢအလိၣ်ဘၣ်တၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.



- တာ်သိပ်လိပညိပ်လီဆူတာ်သုဖးသုကွဲးဒီးတာ်ဂံ် တာ်ဒွဲးန့ၣ်လီၤ.
- ပှၤသိပ်လိနဲၣ်ယုၤတာ်စဲၣ်နီၤဒီးပှၤရဲၣ်ကျဲၤပှၤဆှာ်တာ်အကရူၤ တဖုဆိပ်ထွဲဒီးဟံးစုနဲၣ်ကျဲၤဝဲဒၣ်ကိတဖၣ်လၢတာ်ကမၤ လၢထီၣ်ပဲၤထီၣ်တာ်ရဲၣ် တာ်ကျဲၤန့ၣ်လီၤ.
- ကရူၤအဆံးအတာ်သိပ်လိဟံးဃုာ်တာ်ထၢန့ၣ်လီၤမၤပဲၤအတာ် သိပ်လိဒီးတာ်မၤလိအတာ်ဆိပ်ထွဲလၢကရူၤလၢအအိၣ်ဒီးကိဖိ ၂-၅ ဂၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ကိဖိတဖၣ်တာ်သိပ်လိအီၤတပယုာ်ဃီလၢ တာ်ဆၢကတီၢ်အနီၤ ဂံၢ်နီၤဒွဲးလၢတာ်ဟံးလီၤဃာ်အီၤဃုာ်ဒီးတာ်ပညိပ်လၢတာ်က စးထီၣ် က့ၤတီၤဒီးအတာ်မၤလိအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

COVID တာ်မၤဆူၣ်ထီၣ်တာ်မၤလိမၤဒီးအတာ်ဆိပ်ထွဲ အတာ်ရဲၣ်တာ်ကျဲၤဒီးနဖိ

နဖိအသရၣ်သရၣ်မုာ်ကဆဲးကျိးန့ၣ်,ဖဲအဝဲသ့ၣ်တူၢ်ဘၣ်လၢတာ် ရဲၣ်တာ်ကျဲၤအံၤကဘၣ်ဘျးဘၣ်ဖိာ်နဖိအခါန့ၣ်လီၤ.

ဖဲနမ့ၢ်အဲၣ်ဒီးသ့ၣ်ညါအါထီၣ်ဘၣ်ဃးတာ်ဂ့ၢ် တာ်ကျိၤတခါအံၤန့ၣ်လဲၤအိၣ်သကိးဘၣ် COVID တာ်မၤလိမၤဒီးအတာ်မၤ ဆူၣ်ထီၣ်အတာ်ဆိပ်ထွဲ အတာ်ရဲၣ်တာ်ကျဲၤ အလီၤဟံးယဲၤသန့အကဘျးပၤ ([COVID Intensive Learning Support Program webpage](#)). ဖဲနမ့ၢ်လိာ်ဘၣ်အါထီၣ် တာ်ဂ့ၢ်တာ်ကျိၤဆူၣ်ညါတခါ,တဲသကိးတာ်ရဲၣ် တာ်ကျဲၤအံၤဃုာ်ဒီးနဖိအသရၣ်သရၣ်မုာ်တက့ၢ်.

လီၤတဲစိအတာ်ကတိၤကျိးထံအတာ်မၤစၢၤအတာ်ဖံးတာ်မၤ

ဖဲနမ့ၢ်လိာ်ဘၣ်အါထီၣ်တာ်ဂ့ၢ်တာ်ကျိၤဆူၣ်ညါအါကိးဘၣ်န့ၣ်အကိၤ ခိၣ်တက့ၢ်.ဖဲနမ့ၢ်လိာ်ဘၣ်ပှၤကတိၤကျိးထံတာ်တဂၤလၢကမၤစၢၤန့ၣ် ဃုာ်ဒီးနတၢ်သံကွၢ်သံဒီးအဂီၢ်အခါဝံသးစူၤကိးဘၣ်လီၤတဲစိအတာ်ကတိၤ ကျိးထံအတာ်မၤစၢၤလၢ 131 450 ဒီးဃုာ်ပှၤကတိၤကျိးထံတာ်တ ဂၤလၢနကစၢ်အကျိာ်တက့ၢ်. တဲဘၣ်ပှၤလၢအတူၢ်လိာ်လီၤတဲစိအတာ် ကိးဒီးလီၤတဲစိနီၤဂံၢ်လၢနအဲၣ်ဒီးကိးအီၤဒီးပှၤတူၢ်လိာ်လီၤတဲစိအတာ်ကိး ကကိးန့ၣ်ဒီးပှၤကတိၤကျိးထံတာ်တဂၤလၢလီၤတဲစိအလီၤလၢကမၤ စၢၤန့ၣ်ဃုာ်ဒီးတာ်တဲသကိးတာ်န့ၣ်လီၤ. လၢတာ်မၤစၢၤတခါအံၤအဂီၢ် တာ်တဃုာ်ဒီးအလဲဘၣ်.